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Protokół Nr X/2011 z X sesji   

Rady Miejskiej w Złotym Stoku, 

która odbyła się świetlicy wiejskiej w Błotnicy 

w dniu 29 sierpnia 2011r. 

 

Godzina rozpoczęcia: 11
10

, zakończenia: 16
00

 

Stan Rady: 15 osób, obecni 13 osób, nieobecni: 2 osoby (J. Tichanowicz, J. Frankowicz). 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Stanisław Gołębiowski – Burmistrz Złotego Stoku, 

2. Irena Biskupska – Skarbnik Gminy, 

3. Romuald Waniurski – planista, 

4. Tomasz Lapaj – przedstawiciel firmy Capitol Łapaj sp.j 

5. Dyrektor Zarządu Zlewni Nysy Kłodzkiej oddział w Otmuchowie,  

6. Marek Źródłowski - Kierownik Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej Nadzór 

w Kłodzku, 

7. Stefan Mroczkowski - Kierownik Dolnośląskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń 

Wodnych we Wrocławiu oddział Świdnica, 

8. Ludmiła Wonsowicz – wnioskodawca ubiegająca się o repatriację, 

9. Leonid Wonsowicz - wnioskodawca ubiegający się o repatriację, 

10. Julia Szybowska, 

11. Marta Adamiak – mieszkanka Złotego Stoku, 

12. Adam Sułkowicz – mieszkaniec Błotnicy, 

13. Andrzej Pańkowski - mieszkaniec Błotnicy, 

14. Bogdan Gembara - mieszkaniec Błotnicy, 

15. Józef Maćkowiak - mieszkaniec Błotnicy, 

16. Maria Rojda -  mieszkanka  Błotnicy, 

17. Stanisław Pańkowski - mieszkaniec Błotnicy, 

18. Renata Cempiel – mieszkanka Błotnicy, 

19. sołtysi wg załączonej list obecności. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego.  
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3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Złoty Stok. 

4. Opinia do wniosku w sprawie wyraŜenia zgody na przekształcenie działek 261, 262/2 na 

działki usługowo – mieszkaniowe. 

5. Opinia do wniosku o zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budŜecie Gminy Złoty Stok na 2011r. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Złoty Stok na lata 2011-2010. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 

budŜetu Gminy Złoty Stok, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej oraz o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji 

kultury za I półrocze. 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz w zakresie 

opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie kosztów 

inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej, kryteriów wyboru 

inwestycji do dofinansowania, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu 

jej rozliczania na terenie Gminy Złoty Stok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwał Rady Miejskiej podjętych w latach 2000 -

2008. 

12.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Centrum Kultury i Promocji w Złotym Stoku. 

13.Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu do zaopiniowania zgłoszonych 

kandydatów na ławników 

14.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Współpracy Gminy Złoty 

Stok z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

poŜytku publicznego na lata 2012 - 2016 

15. Sprawy róŜne: 

− Odczytanie pism skierowanych do Rady Miejskiej. 

− Sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami. 

− Ustosunkowanie się do wniosków radnych zgłoszonych na poprzedniej sesji. 

− Zapytania i wolne wnioski. 

16. Spotkanie z Rejonowym Zarządem Gospodarki Wodnej. 

17. Zamknięcie obrad. 
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Ad. 1 i 2 

Otwarcie obrad i przyjęcie porządku dziennego. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Krystyna Grzech o godz. 11
10

 otworzyła X sesję 

Rady Miejskiej. Po przywitaniu radnych i gości oświadczyła, Ŝe zgodnie z listą obecności 

w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał. Odczytała porządek obrad i zaproponowała następujące zmiany: 

1. Wprowadzenie punktu: Opinia do wniosku w sprawie wyraŜenia zgody na wybudowanie 

turbin wiatrowych na terenie Gminy Złoty Stok, jako punkt 6. 

2. Wprowadzenie punktu: Opinia do wniosku w sprawie przyjęcia w ramach repatriacji 

rodziny z Kazachstanu, jako punkt 7. 

3. Wprowadzenie punktu: Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia siedzib obwodowych 

komisji wyborczych w Gminie Złoty Stok, jako punkt 8. 

 

Radny A. Grygiel zaproponował wprowadzenie do porządku obrad punktu: Inwestycje 

realizowane we wsi Błotnica w ostatniej kadencji, przed punktem: Podjęcie uchwały 

w sprawie wyznaczenia siedzib obwodowych komisji wyborczych w Gminie Złoty Stok. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) przyjęła 

zaproponowane zmiany do porządku obrad.  

 

Rada Miejska jednogłośnie (głosami 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) przyjęła 

zaproponowany porządek wraz z wprowadzonymi zmianami. 

 

Ad. 3: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Złoty Stok. 

R. Waniurski zapoznał radnych z projektem uchwały. Procedura planistyczna spełniała 

wymogi określone w ustawie o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. W toku prac 

uzyskano wszystkie pozytywne opinie i uzgodnienia. W trakcie wyłoŜenia projektu zmiany 

studium do publicznego wglądu, nie zgłoszono Ŝadnych uwag. 

 

Rada Miejska jednogłośnie (głosami 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła uchwałę 

Nr X/60/11 w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Złoty Stok. 
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Ad 4: 

Opinia do wniosku w sprawie wyraŜenia zgody na przekształcenie działek 261, 262/2 na 

działki usługowo – mieszkaniowe. 

Przewodnicząca Rady odczytała wniosek z dnia 8.08.2011 r. od Pana A. Czarneckiego 

w sprawie wyraŜenia zgody na przekształcenie gruntów na cele usługowo – mieszkaniowe. 

 

R. Waniurski oznajmił, Ŝe zmiana dotyczy terenów będących na ul. Radosnej. Obecny zapis 

planu uniemoŜliwia wnioskodawcy świadczenia usług.  

 

Na zapytanie E. Ruszkowskiej, jakie usługi wnioskodawca będzie świadczył? R. Waniurski 

odpowiedział, Ŝe mechanika samochodowa. 

 

Rada Miejska większością głosów (11 za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące) opiniowała wniosek 

w sprawie wyraŜenia zgody na przekształcenie działek 261, 262/2 na działki usługowo – 

mieszkaniowe. 

 

Ad. 5: 

Opinia do wniosku o zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Przewodnicząca Rady odczytała wniosek z dnia 5 sierpnia 2011 r. od Państwa Magdaleny 

i Roberta Srebro o zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie 

działki nr ew. 921. 

 

R. Waniurski wskazał radnym wnioskowany do zmiany teren na mapie, zapewniając, 

Ŝe proponowana zmiana jest zgodna ze studium. Na powierzchni tej działki moŜna 

zrealizować maksymalnie 2-3 obiekty mieszkalne. Działka ma powierzchnię ponad 2 ha, więc 

realizacja tych obiektów będzie nieznacznym obciąŜeniem dla przyrody. 

 

Na obrady dotarli radni J. Frankowicz i J. Tichanowicz (11.20). 

 

Na zapytanie burmistrza, czy zostanie zachowana strefa ekotonowa, R. Waniurski oznajmił, 

Ŝe na tym terenie nie obowiązuje strefa ekotonowa, jest ona jedynie w lasach państwowych. 

 

J. Frankowicz zapytała się o media, takie jak energia elektryczna, wodociągi, kanalizacja? 

R. Waniurski oznajmił, Ŝe energia elektryczna jest, pozostałe media muszą zostać rozwiązane 
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we własnym zakresie w sposób lokalny, czyli studnie i przydomowe oczyszczalnie ścieków, 

ogrzewanie przy uŜycie nośników ekologicznych.  

 

J. Frankowicz zapytała, co z droga dojazdową? R. Waniurski wyjaśnił, Ŝe do działki istnieje 

dogodny dojazd z drogi krajowej nr 46 i równieŜ dojazd drogą gminną z drogi wojewódzkiej. 

 

J. Frankowicz oznajmiła, Ŝe dojazd jest dogodny latem, natomiast w zimie inwestor będzie 

chciał obciąŜać gminę kosztami utrzymania dojazdu.  Burmistrz powiedział, Ŝe jest to droga 

lokalna, której utrzymanie leŜy w gestii jej uŜytkowników. 

 

J. Frankowicz zapytała, czy kwestie sporne, które wystąpiły na tym gruncie zostały juŜ 

rozwiązane? Burmistrz wyjaśnił, Ŝe gmina nie jest stroną sporu, więc niewiadomo. 

J. Frankowicz wyjaśniła, Ŝe spór dotyczy, tego, kto jest właścicielem gruntów. Kiedyś 

właścicielem całego tego obszaru był Pan Giernalczyk. Burmistrz powiedział, Ŝe spór nie 

dotyczył własności gruntów, lecz legalności postawienia stawu oraz legalności postawienia 

szamba. A jeŜeli wnioskodawcy nie posiadają tytułu do tych gruntów, to na którymś etapie 

postępowania to wyjdzie i wówczas poniosą oni koszty, a nie będzie moŜna przekształcić tych 

gruntów. We wniosku oświadczyli, Ŝe są właścicielami tego terenu. 

 

R. Waniurski uzupełnił wcześniejszą wypowiedź Burmistrza, informując, Ŝe Państwo Srebro 

posiadają decyzję - pozwolenie na budowę od Starosty, dotyczącą przebudowy i rozbudowy 

stawu, jak równieŜ mają decyzję Starosty dotyczącą pozwolenia wodno – prawnego.  

 

J. Tichanowicz oznajmił, Ŝe naleŜy poinformować inwestora o rezygnacji przez gminę 

z budowy wodociągu oraz o braku moŜliwości odśnieŜania drogi w okresie zimowym. NaleŜy 

wziąć pod uwagę równieŜ budowę w przyszłości obwodnicy dla Złotego Stoku, która będzie 

przebiegać w tych okolicach i zadbać, Ŝeby nie naruszyć bliskości tej obwodnicy od 

budynków. R. Waniurski powiedział, Ŝe te kwestie zostały ściśle określone w studium.  

 

Rada Miejska większością głosów (14 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący) opiniowała wniosek 

o zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 
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Ad. 6: 

Opinia do wniosku w sprawie wyraŜenia zgody na wybudowanie turbin wiatrowych na 

terenie Gminy Złoty Stok. 

Przewodnicząca Rady odczytała wniosek z dnia 10.08.2011 r. od przedstawiciela firmy 

Capitol Łapaj Sp. j. o zmianę Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania 

Przestrzennego Gminy Złoty Stok, w związku z planowaną budową elektrowni wiatrowej. 

 

T. Lapaj zapoznał radnych z przedmiotem działania reprezentowanej firmy. Firma zajmuje się 

budową obiektów, posiadała jedną farmę wiatrową, której cały projekt został sprzedany. 

Obecnie budowana jest kolejna. Taka inwestycja daje szerokie moŜliwości. Gminy 

posiadające farmy są bardziej nowoczesne, właściciele gruntów mają korzyści finansowe, 

wynikające z umów dzierŜawy. Na terenie gminy Złoty Stok istnieje prawdopodobieństwo 

przeprowadzenia tej inwestycji z sukcesem. Po uzyskaniu pozytywnej opinii Rady, zostaną 

wytyczone dwa kierunki. Centralnym punktem byłby okolice Mąkolna, jednak są to póki, 

co wstępne załoŜenia, wynikające z pomiarów satelitarnych. Projekt moŜe rozrosnąć się 

w kierunku OŜar, poniewaŜ biegnie tam jedna sieć energetyczną. Drugi kierunek to 

Kamieniec Ząbkowicki. Inwestycja przyczyni się do rozwoju infrastruktury, poniewaŜ 

budujemy linie przesyłowe pod ziemią, które są bardzie bezpieczne.  

 

W dyskusji udział wziął radny A. Rapacz, zdając pytanie, czy przedstawiciel firmy badał 

moŜliwość uruchomienia tej inwestycji pod kątem ochrony środowiska? Rada opiniowała juŜ 

podobny wniosek w nieco innej lokalizacji, jednak uzyskał on negatywną opinię 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska. T. Lapaj odpowiedział, Ŝe z tego, co wie nie 

ma w tym miejscu otuliny Parku Krajobrazowego, ani Natury 2000. A. Rapacz powiedział, 

Ŝe negatywna opinia była ze względu na przeloty ptaków. T. Lapaj oznajmił, Ŝe nie jest 

w stanie określić na dzień dzisiejszy, czy inwestycja na terenie gminy dojdzie do skutku, chce 

uzyskać jedynie wstępną akceptację.  

 

Głos zabrał radny J. Tichanowicz, który oznajmił, Ŝe jest w planie budowa zbiornika 

Kamieniec, który ma sięgać aŜ do Barda, co ma wpływ na przeloty ptaków. Zapytał, czy 

proponowany przez Pana teren spełnia normy odległości od zabudowy. T. Lapaj oznajmił, Ŝe 

odległość od zabudowy to min. 500 m i odległości te muszą być bezwzględnie zachowane, 

poniewaŜ inaczej nie zrealizujemy inwestycji.  
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Ponownie głos zabrał J. Tichanowicz, pytając, czy po wyraŜeniu pozytywnej opinii Rada 

będzie mogła na którymś etapie wycofać się z realizacji elektrowni wiatrowych? W którym 

momencie gmina moŜe się wycofać bez ponoszenia konsekwencji? Burmistrz wyjaśnił, Ŝe po 

to, są poddawane Radzie po dyskusję róŜne kwestie, Ŝeby nie naraŜać inwestora na 

dodatkowe koszty. JeŜeli w przyszłości inwestycja miałaby nie dojść do skutku, to powinno 

to być na skutek negatywnej opinii innych organów, a nie Rady.  JeŜeli Rada wyrazi 

uprzednio pozytywną opinię, to powinna być konsekwentna do końca. J. Tichanowicz, 

w związku z wypowiedzią Burmistrz apelował do radnych, Ŝeby nie zajmować jeszcze dzisiaj 

stanowiska w tej sprawie, lecz uprzednio zapoznać się z opinią mieszkańców, w pobliŜu, 

których powstaną wiatraki, poniewaŜ to oni później odczuwają negatywne skutki. Lapaj 

oznajmił, Ŝe wie z doświadczenia, iŜ badanie opinii publicznej uniemoŜliwi realizację 

inwestycji, poniewaŜ zawsze ktoś będzie ją blokował póki, co nie wiemy gdzie konkretnie 

zostaną zlokalizowane. Poza tym, zostaną zachowane ustawowe odległości.  

 

K. Grzech oznajmiła, Ŝe w jednej z miejscowości w gminie Ciepłowody mieszkańcy nie 

wyrazili zgody na budowę wiatraków, poniewaŜ po inwestycji ziemia jest niezdatna do 

uŜytkowania. T. Lapaj wyjaśnił, Ŝe jedna turbina zajmuje areał o wielkości 30 arów.  Inwestor 

przywraca te 30 arów do stanu pierwotnego, jaki był przed ustawieniem turbin. Na pewno 

jakiś efekt pozostanie. 

 

Na zapytanie K. Grzech, na jaki okres są dzierŜawione grunty pod inwestycję? T. Lapaj 

odpowiedział, Ŝe na 29 lat.  

 

K. Grzech zapytała ponownie, czy ta odległość 500 m nie wpływa negatywnie na człowieka, 

poniewaŜ są róŜne opinie na ten temat. T. Lapaj oznajmił, Ŝe jeŜeli byłoby stwierdzone 

negatywne działanie wiatraków na człowieka, to Urząd Wojewódzki nie zezwoliłby na 

realizacją takich przedsięwzięć.  Opinie na temat negatywnego działania wiatraków są 

przeróŜne, ludzie twierdzą nawet, Ŝe krowy przestają dawać mleko.  

 

A. Rapacz zapytał, ile wiatraków stanie na terenie naszej gminie? T. Łapaj powiedział, Ŝe od 

kilku do kilkunastu, na dzień dzisiejszy trudno określić.  

 

A. Rapacz zapytał Burmistrza o korytarze przelotów ptaków? Burmistrz odpowiedział, 

Ŝe to jest problem inwestora, nie Rady. JeŜeli w tym miejscu będzie tunel przelotu ptaków, 
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to Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska wyda negatywne uzgodnienie i wykluczy 

budowę. Dodał, Ŝe realizacja tej inwestycji, to równieŜ dodatkowy wpływ do budŜetu gminy 

w postaci podatku od budowli w wysokości 2% od wartości kaŜdego wiatraka. Jedyne 

zastrzeŜenie, to fakt, Ŝe jedna działka wskazana przez inwestora nie zachowuje normy 500 m 

od budynku mieszkalnego, wobec tego tę działkę naleŜy wyłączyć spod moŜliwości zmiany 

studium.  Burmistrz oznajmił, Ŝe z jego strony nie widzi przeciwwskazań, Ŝeby dać bieg temu 

przedsięwzięciu. 

 

R. Waniurski powiedział, Ŝe wykluczona zostaje działka nr 606/3 w Mąkolnie, z przyczyn 

określonych przez Burmistrza. NajwaŜniejszą kwestią jest uzyskanie przez inwestora 

wstępnej pozytywnej opinii od Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska na realizację 

tego zadania we wskazanym obszarze, bo jeŜeli RDOŚ negatywnie się ustosunkuje, to nie ma 

co nad tym tematem dyskutować. Jednak opinia mieszkańców jest bardzo waŜna i uzyskanie 

akceptacji jest bardzo trudne. 

 

J. Tichanowicz postawił wniosek o zbadanie opinii mieszkańców, poniewaŜ jeśli mają być 

protesty, to lepiej niech będą wcześniej, niŜ później. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe i tak podczas 

opracowania zmiany studium, informowani są o tym fakcie właściciele gruntów objętych 

zmianą oraz właściciele gruntów sąsiednich. W związku, z tym będzie występował 

ograniczony element opinii publicznej. Burmistrz zapytał, kto ma przeprowadzić badanie 

opinii publicznej, czy ma to być referendum? 

 

J. Tichanowicz zaproponował głosowanie imienne nad jego wnioskiem. 

 

Przewodnicząca Rady poddała w pierwszej kolejności pod głosowanie pozytywną opinię 

Komisji Gospodarki z dnia 24.08.2011 r., pod warunkiem uzyskania przez inwestora wstępnej 

zgody od Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska oraz Zarządu Województwa. 

 

Rada Miejska większością głosów (13 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący) przyjęła stanowisko 

Komisji Gospodarki w tej sprawie. 

 

W związku z zajęciem stanowiska przez Radę, Przewodnicząca nie poddała pod głosowanie 

wniosku radnego J. Tichanowicza.  
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R. Waniurski oznajmił, Ŝe procedura planistyczna zapewnia udział mieszkańców w zmianach. 

 

Ad. 7: 

Opinia do wniosku w sprawie przyjęcia w ramach repatriacji rodziny z Kazachstanu. 

Przewodnicząca Rady odczytała pismo z dnia 17.06.2011 r. od Pana Jerzego Wonsowicza 

w sprawie przyjęcie jego oraz jego rodziców w ramach repatriacji do Polski. 

 

E. Ruszkowska zapytała, dlaczego Pani Julia Szybowska, skoro ma obywatelstwo polskie, nie 

moŜe przyjąć swojej rodziny? J. Szybowska wyjaśniła, Ŝe posiada juŜ swoją rodzinę, która 

zamieszkuje w dwupokojowym mieszkaniu, więc nie jest w stanie zapewnić rodzinie 

zamieszkania. 

 

E. Ruszkowska oznajmiła, Ŝe gmina Złoty Stok nie posiada odpowiednich lokali, 

zaproponowała o zwrócenie się z prośbą o repatriację do gminy Kobierzyce. Jest to bogata 

gmina pod Wrocławiem. W Złotym Stoku jest problem ze znalezieniem pracy, większość 

młodych ludzie wyjeŜdŜa z miasta, w celu znalezienia pracy. J. Szybowska oznajmiła, Ŝe nie 

liczą na większą pomoc, niŜ wynika to z ustawy, w zasadzie jej brat nie potrzebuje pomocy 

w znalezieniu pracy, poniewaŜ przebywa on juŜ w Polsce od kilku lat. Matka jest juŜ 

emerytką, więc problem jest rozwiązany. Pozostaje jedynie zatrudnienie dla ojca. 

 

Na zapytanie A. Rapacza, co gmina musi zapewnić takiej rodzinie, Burmistrz odpowiedział, 

Ŝe prawo do lokalu mieszkalnego i utrzymania przez okres min. 12 miesięcy. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minutową przerwę w obradach (12.30 – 12.40). 

 

J. Tichanowicz apelował do radnych o zrozumienie trudnej sytuacji tej rodziny. Oznajmił, 

Ŝe skoro Pan Wonsowicz jest tokarzem, kierowcą, monterem itd., to na pewno na krótki okres 

moŜna mu załatwić pracę.  Pani Wonsowicz posiada juŜ źródło utrzymania. Gmina posiada 

jeszcze lokale na WOP-ie i po Policji. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe gmina musi zapewnić lokal 

mieszkalny, a nie lokal do adaptacji na lokale mieszkalne. Mieszkanie po Policji ma 

powierzchnię ponad 100m
2
, więc nie ma moŜliwości jego przydziału bez przetargu 

nieograniczonego. 
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E. Ruszkowska zaproponowała, Ŝeby wynająć mieszkanie na okres 12 miesięcy. Burmistrz 

wyjaśnił, Ŝe gmina moŜe płacić przez okres 12 miesięcy za wynajem, ale co będzie po 

upływie tego okresu? Dokąd Ci Państwo pójdą? 

 

J. Tichanowicz zaproponował przydział lokalu socjalnego w Laskach. Burmistrz wyjaśnił, 

Ŝe inne są kryteria przydziału lokali socjalnych.  

 

J. Tichanowicz zapytał, ile będzie kosztować adaptacja lokali na ul. Sienkiewicza? Burmistrz 

powiedział, Ŝe w granicach 30-40 tys. zł. 

 

D. Maziakowski zapytał, czy moŜna zakupić lokal dla tej rodziny? Burmistrz oznajmił, 

Ŝe gmina moŜe kupować nieruchomości do realizacji swoich zadań. 

 

J. Frankowicz powiedziała, Ŝe nie widzi moŜliwości pomocy gminy w zapewnieniu pracy. 

 

W związku z moŜliwością uzyskania przez gminę funduszy z budŜetu państwa na remont 

mieszkania dla repatriantów, radni uznali, Ŝe sprawa to zastanie szczegółowo zbadana, 

w oparciu o obowiązujące przepisy, na kolejnej sesji. Przewodnicząca Rady zobowiązała się 

do zbadania sprawy w sąsiedniej gminie Stoszowice, która przyjęła juŜ repatriantów. 

 

Ad. 8: 

Inwestycje realizowane we wsi Błotnica w ostatniej kadencji. 

A. Grygiel podziękował przybyłym na sesję mieszkańcom Błotnicy, za czynny udział 

w zrealizowanych zadaniach.  W okresie minionej kadencji wykonano: 

− Drogę do Kozielna na odcinku 2000 m, po 5 latach starań. 

− Remont drogi transportu rolnego nr 64 na odcinku 400 m  

− Remont drogi transportu rolnego nr 154 na długości 450 m wraz z pogłębieniem rowu. 

− Wykonano w górnej Błotnicy 319 m drogi do mostu na Trującej. 

− Poszerzone drogę w Błotnicy i wybudowano 5 studzienek.  

− Wykonano remont świetlicy wiejskiej i załatwiono opiekuna świetlicy. 

− Zamontowano plac zabaw. 

− Postawiono wiatę przystankową na szlaku międzynarodowym EUROVELO.  

− Uporządkowano teren grodziska oraz postawiono tablicę. 



 11 

− Ustawiono krzyŜ wraz z oświetleniem. 

− Remont kapliczki w górnej Błotnicy. 

− Powstał dom pana Maćkowiaka, który jest wizytówką Błotnicy. 

Niektóre zadania będą realizowane w obecnej kadencji, takie jak uregulowanie ścieków 

w Błotnicy. Powstały dwie koncepcje rozwiązania problemu w Błotnicy. Jedna wykonana 

przez firmę z Gliwic, druga przez firmę z Karkowa. Koncepcja była zbiorcza i zagrodowa. 

Obecnie prowadzone są rozmowy z Nadleśnictwem w sprawie wykonania remontu drogi do 

Płonicy na odcinku 700 m, na ich koszt. Do rozwiązania pozostaje jeszcze odcinek drogi 

pomiędzy lasem a drogą krajową nr 46. Jest to droga naleŜąca do Paczkowa, wszelkie 

rozmowy z Burmistrzem Paczkowa zakończyły się niepowodzeniem. Na Komisji Gospodarki 

w Paczkowie uzyskaliśmy pozytywna opinię, co do przekazania tego odcinka na rzecz Gminy 

Złoty Stok.  

 

M. Rojda zapytała o dostępność drogi od strony zakładów? Burmistrz odpowiedział, Ŝe będą 

prowadzone we wrześniu rozmowy z prokurentem, co do dostępności tej drogi. 

 

M. Rojda zgłosiła konieczność odnowienia słupów ogłoszeniowych.  Burmistrz powiedział, 

Ŝe będą nowe. M. Rojda wnioskowała o nowy kontener na szkło oraz odnowienie przystanku 

PKS w kolonii Błotnica. 

 

Ad. 9: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia siedzib obwodowych komisji wyborczych 

w Gminie Złoty Stok. 

Burmistrz oznajmił, Ŝe zmieniły się przepisy i teraz Rada wyznacza siedziby komisji 

wyborczych. Projekt zakłada zmiany lokalizacji siedzib obwodowych komisji 

w miejscowościach: Mąkolno – obecnie będzie w remizie OSP, w Laskach będzie w obiekcie 

Klubu Sportowego, Chwalisław będzie mieć, ze wyglądu na remont świetlicy wiejskiej, lokal 

wyborczy w Mąkolnie. 

 

Rada Miejska jednogłośnie (15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła uchwałę 

Nr X/61/11 w sprawie wyznaczenia siedzib obwodowych komisji wyborczych w Gminie Złoty 

Stok. 
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Ad. 10: 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budŜecie Gminy Złoty Stok na 2011r. 

Skarbnik Gminy zapoznała radnych z projektem uchwały odczytując jej uzasadnienie. 

Uchwała zawierała zmiany o wprowadzeniu, których dyskutowano na posiedzeniu Komisji 

BudŜetowej, tj. zwiększeniem w Dz. 600 dodatkowo o 225.000 zł z przeznaczeniem na 

remont drogi transportu rolnego w Laskach. Zwiększenia dokonano poprzez większe 

zmniejszenia w działach 750 i 926. 

 

J. Tichanowicz powiedział, Ŝe w 2004 r. wraz z Panem Salwachem zaproponowali budowę 

ekologicznego stawu kąpielowego. Zostały opracowane koncepcje i wyłoŜone do publicznego 

wglądu. Do 2008 r. wykonywana była dokumentacja, poniewaŜ ciągle trzeba było coś 

doprojektować. ZłoŜenie wniosku oraz wykonanie inwestycji trwało aŜ do teraz. Po tylu 

latach okazuje się, Ŝe znowu jest coś nie tak i naleŜy przeznaczyć na basen dodatkowe środki. 

Zapytał, czy gmina nie moŜe wyegzekwować tej kwot od wykonawcy, bądź od projektanta, 

albo nawet od Nadzoru Budowlanego, który dopuścił do uŜytku ten obiekt? Kolejną 

inwestycją, do której musimy dopłacać dodatkowo 110 tys. zł jest boisko na Sienkiewicza. 

Burmistrz wyjaśnił, Ŝe filtry działają i działały od samego początku bez zarzutu. Dzięki, temu, 

Ŝe inwestycja była realizowana tak długo, dokonano przeprojektowania układu filtracyjnego 

wg nowych wymogów, które pojawiły się w przepisach. Problem jest z filtrem pośrednim – 

kartuszowym, który został wprowadzony ze względu na obostrzenia.  Wyniki badań wody są 

dobre i nasz staw kąpielowy spełnia wszystkie parametry. Inwestycja była realizowana 

w zakresie kosztów kwalifikacyjnych, bez sprzętu związanego z eksploatacją, który obecnie 

zakupujemy. W trakcie realizacji inwestycji okazało się, Ŝe poprzedni basen nie miał 

fundamentów, miał nienormatywne dno. Są to mankamenty, których projektant, na etapie 

projektowania nie mógł przewidzieć. Dodatkowo pojawił się nieprzewidywalny wyciek 

wody, który sprawił, Ŝe pod basenem musi być sieć odwadniająca ten staw. Odnośnie boisk 

na Sienkiewicza, to po ulewnych deszczach, nieukształtowaną trawę zdewastowała 

złotostocka młodzieŜ. Nie ma moŜliwości, Ŝeby boisko to było trawiaste, więc zostanie 

zmieniona nawierzchnia. 

 

E. Ruszkowska zapytała, czy planuje się środki na wypłatę stypendium szkolnego na rok 

szkolny, czy rok kalendarzowy? Skarbnik Gminy wyjaśniła, Ŝe na rok budŜetowy. Gmina 

otrzymuje dotację dwa raz w roku. 
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Radny W. Król opuścił obrady (14.02). 

 

Rada Miejska większością głosów (12 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący, 1 opuścił obrady) 

podjęła uchwałę Nr X/62/11 w sprawie dokonania zmian w budŜecie Gminy Złoty Stok na 

2011r. 

 

Radny W. Król powrócił na obrady (14.05). 

 

Ad. 11: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Złoty Stok na lata 2011-2010. 

Skarbnik Gminy zapoznała radnych z projektem uchwały, informując, Ŝe został juŜ 

poprawiony błąd w załączniku, który został zgłoszony na Komisji BudŜetowej. 

 

W dyskusji głos zabrał radny J. Tichanowicz pytając, jakie gmina ma szanse, Ŝeby utrzymać 

zaplanowaną sprzedaŜ nieruchomości? W tym roku zakładana jest sprzedaŜ składowiska, czy 

gmina dysponuje odpowiednim majątkiem do osiągnięcia planowanej sprzedaŜy? Burmistrz 

powiedział, Ŝe w tym roku nieplanowana była sprzedaŜ składowiska, ale będzie przedmiotem 

przetargu, czy zostanie sprzedane, niewiadomo, poniewaŜ weszła w Ŝycie nowa ustawa 

o gospodarce odpadami. Odbiór śmieci nie będzie juŜ odbywał się na podstawie umów 

cywilno – prawnych mieszkańców i przewoźników, tylko gmina będzie w drodze przetargu 

wyłaniać odbiorcę śmieci, a mieszkańcy będą uiszczać podatek od śmieci.  

 

J. Tichanowicz zapytał, czy gmina posiada inwentaryzację swojego majątku i czy są szanse, 

Ŝeby utrzymać planowaną sprzedaŜ? Burmistrz wyjaśnił, Ŝe gdy zostanie sprzedane 

składowisko, to wówczas będziemy mieć wykonaną sprzedaŜ za wszystkie planowane lata. 

Inwentaryzacja majątku jest i opiewa na ok. 43 miliony zł.  

 

Radny Z. Śleziak opuścił obrady (14.12) 

 

Rada Miejska jednogłośnie (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących, 1 opuścił obrady) podjęła 

uchwałę Nr X/63/11 zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Złoty Stok na lata 2011-2010. 
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Ad. 12: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 

wykonania budŜetu Gminy Złoty Stok, informacji o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej oraz o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej 

instytucji kultury za I półrocze. 

Skarbnik Gminy zapoznała radnych z projektem uchwały, informując, Ŝe w związku ze 

zmianą przepisów zwiększył się zakres sprawozdania z wykonania budŜetu za I półrocze, 

zatem naleŜało zmienić uchwałę. 

 

Rada Miejska jednogłośnie (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących, 1 opuścił obrady) podjęła 

uchwałę Nr X/64/11 w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 

wykonania budŜetu Gminy Złoty Stok, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej oraz o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury 

za I półrocze. 

 

Radny Z. Śleziak powrócił na obrady (14.20). 

 

Ad. 13: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz w zakresie 

opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

Burmistrz wyjaśnił, Ŝe Prokurator wystąpił z wnioskiem o zmianę tej uchwały, zarzucając, 

Ŝe nie zawiera ona odrębnej stawki za obiór odpadów segregowanych i niesegregowanych. 

Zarzucił równieŜ, Ŝe cena jest określona, jako netto plus VAT. Uchwała została zmieniona 

zgodnie z wnioskiem Prokuratora. 

 

Rada Miejska jednogłośnie (15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła uchwałę 

Nr X/65/11 w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz w zakresie opróŜniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

 

Ad. 14: 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie kosztów 

inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej, kryteriów wyboru 
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inwestycji do dofinansowania, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji 

i sposobu jej rozliczania na terenie Gminy Złoty Stok. 

Burmistrz oznajmił, Ŝe gminy ponownie mogą dofinansować budowę przydomowych 

oczyszczalni ścieków. Uchwała praktycznie pozostaje w niezmienionym kształcie. Zakłada 

dofinansowanie do 50% kosztów budowy oczyszczalni, jednak nie więcej niŜ 4.000 zł. 

Dotacja jest w formie refundacji. Zaproponował zmianę §4 w załączniku nr 2 do projektu 

uchwały:  

„§ 4. 

1. Umowa dotacji moŜe być wypowiedziana w razie niezachowania warunków umowy 

z jednoczesnym Ŝądaniem zwrotu kwot wypłaconych, a w szczególności w przypadku 

wykorzystania dotacji lub jej części niezgodnie z przeznaczeniem. 

2. W razie wypowiedzenia umowy z przyczyn określonych w ust. 1, Dotowany ma 

obowiązek zwrócić kwotę dotacji wraz z karą umowną w terminie 14 dni, licząc od 

dnia doręczenia pisma wypowiadającego umowę. 

3. Zwrot kwoty, o której mowa w ust. 1, nastąpi na konto wskazane przez Dotującego.” 

 

Radna M. Znamirowska opuściła obrady (14.25). 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących, 1 opuścił 

obrady) przyjęła zaproponowaną zmianę w załączniku nr 2 do uchwały. 

 

Radna M. Znamirowska powróciła na obrady (14:27). 

 

Rada Miejska jednogłośnie (15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła uchwałę 

Nr X/66/11 w sprawie zasad udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie kosztów 

inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej, kryteriów wyboru inwestycji 

do dofinansowania, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej 

rozliczania na terenie Gminy Złoty Stok. 

 

Ad. 15: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwał Rady Miejskiej podjętych w latach 2000 -

2008. 

Burmistrz wyjaśnił, Ŝe uchwała ma charakter porządkowy. Uchyla uchwały w sprawie 

przystąpienia do stowarzyszeń, które się nie zawiązały.  
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Rada Miejska jednogłośnie (15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła uchwałę 

Nr X/67/11 w sprawie uchylenia uchwał Rady Miejskiej podjętych w latach 2000 -2008. 

 

Ad. 16: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Centrum Kultury i Promocji w Złotym 

Stoku. 

Burmistrz powiedział, Ŝe w związku z przejęciem przez CKiP stawu kąpielowego naleŜy 

zmienić statut tej jednostki. Jednocześnie zaproponował zmiany do projektu uchwały: 

1.  w §1 pkt 1 zmienić obecny zapis – „W skład jednostki wchodzą” – na - „W dyspozycje 

jednostki wchodzą”, 

2. w §1 wykreślić pkt 2, przez co zmieni się kolejność pozostałych punktów. 

 

 

Głos zabrał radny J. Tichanowicz, który uznał, Ŝe nie widzi moŜliwości, Ŝeby CKiP zajęło się 

promocją gminy. Zaproponował, Ŝeby wykreślić promocję jednostce. Burmistrz wyraził 

odmienne zdanie, uznając, Ŝe naleŜy wzmocnić promocję w CKiP. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących,) przyjęła 

zaproponowaną zmianę w załączniku nr 2 do uchwały. 

 

Rada Miejska jednogłośnie (15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła uchwałę 

Nr X/68/11 w sprawie zmiany statutu Centrum Kultury i Promocji w Złotym Stoku. 

 

Ad. 17: 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu do zaopiniowania zgłoszonych 

kandydatów na ławników. 

Burmistrz poinformował radnych, Ŝe podjęcie takiej uchwały jest ustawowym obowiązkiem 

Rady. W składzie osobowym Zespołu został uwzględniony przedstawiciel Sądu Rejonowego 

oraz radni, którzy wyrazili na to zgodę. 

  

Rada Miejska jednogłośnie (15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła uchwałę 

Nr X/69/11 w sprawie powołania Zespołu do zaopiniowania zgłoszonych kandydatów na 

ławników. 
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Ad. 18: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Współpracy Gminy 

Złoty Stok z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność poŜytku publicznego na lata 2012 - 2016 

Burmistrz wyjaśnił, Ŝe Rada taką uchwałę podejmowała corocznie, jednak przepisy się 

zmieniły i obecnie uchwałę podejmuje się na okres od 2012-2016 r. Projekt uchwały podlegał 

konsultacjom społecznym. Projekt był wystawiony do publicznego wglądu, nie zgłoszono do 

niego uwag. 

 

Radna J. Frankowicz opuściła obrady (15.00) 

 

Rada Miejska jednogłośnie (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących, 1 opuścił obrady) podjęła 

uchwałę Nr X/70/11 w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Współpracy Gminy Złoty 

Stok z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

poŜytku publicznego na lata 2012 - 2016 

 

Radna J. Frankowicz powróciła na obrady (15.04). 

 

Ad.19: 

Sprawy róŜne: 

− Odczytanie pism skierowanych do Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Rady odczytała: 

1. Podziękowanie z dnia 29.07.2011 r. od Pana Pawła Bonk – SPORTSCHOOTER, 

ul. Cieszyńska, 41-500 Chorzów za organizację Biegu na Jawornik. 

2. Pismo z dnia 25.08.2011 r. od Pana Jana Manachesa w sprawie m.in. udzielenia 

informacji na temat toczących się procesów sądowych. 

 

Burmistrz oznajmił, Ŝe Komisja Rewizyjna będzie zajmować się tą tematykę. Odnośnie 

audytu na wykonanie operatu szacunkowego wartości wyrobisk poeksploatacyjnych 

w Kopalni Złota, był on wynikiem kontroli NIK, który zwrócił się z wnioskiem 

o wyegzekwowanie naleŜnych podatków od PUT „Kopalni Złota” z tytułu prowadzenia 

działalności gospodarczej.  Wydatki na procesy ponosi ten, kto zgodnie prawomocnym 

wyrokiem sądu, proces przegra. Procesy, o które pyta mieszkaniec gminy, jeszcze nie 

zakończyły się więc póki, co nikt jeszcze nie poniósł kosztów procesu. JeŜeli chodzi 
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o sprawę państwa Jóźko, Gruszeckich oraz Dziechciarz, to są to 3 procesy z ich 

powództwa. Obecnie rzeczoznawca ma określić wartość przedmiotu sporu. 

 

Na zapytanie D. Maziakowskiego czy Pan Waniurski popełnił błąd? Burmistrz oznajmił, 

Ŝe błąd popełnił Zarząd w 2002 r., niewłaściwie informując właścicieli tych gruntów, 

których wartość w wyniku zmiany planu wzrosła, a nie odwrotnie. 

 

D. Maziakowski zaproponował, Ŝeby zaprosić na sesję Państwa Gruszeckich, Dziechciarz 

i Jóźko. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe byli oni gośćmi na posiedzeniach Rady w poprzedniej 

kadencji i nie chcą pójść na ugodę. 

 

3. Odpowiedź na interpelację radnego J. Tichanowicz z dnia 5.07.2011 r., w sprawie 

niewybuchów w lesie błotnickim. 

4. Odpowiedź na interpelację radnego J. Tichanowicz z dnia 12.08.2011 r., w sprawie 

dewastacji „Złotej ŚcieŜki”. 

5. Pismo z dnia 27.07.2011 r. znak BR.Z.0026.305.2011 od Starosty Ząbkowickiego 

w sprawie zaproponowania wspólnych robót drogowych, na drogach powiatowych.   

 

Rada Miejska w Złotym Stoku skierowała pismo na Komisję Gospodarki.  

 

6. Pisma od Panów Sebastiana i Adriana śurawiaków z dnia 08.08.2011 r. w sprawie 

remontu drogi dojazdowej do posesji. 

 

Rada Miejska przez aklamację negatywnie ustosunkowała się do pism, ze względu na 

braku funduszy w budŜecie na ten cel. 

 

7. Pismo z dnia 25.07.2011 r. od Senatora Stanisława Jurcewicza w sprawie aktywizacji 

działań mających na celu poprawę przestrzegania zakazu sprzedaŜy wyrobów 

tytoniowych niepełnoletnim. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku skierowała pismo do rozpatrzenia przez Komisję Edukacji 

i Spraw Społecznych. 
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8. Pismo z dnia 26.05.2011 r. znak SKO 4100/65/2011 z Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego w sprawie niewykonania prawomocnej decyzji z dnia 2 października 

2009 r. nr SKO 4103/208/2009 orzekającej o skierowaniu Pana Aleksego Kokoszki 

w Domu Pomocy Społecznej w Podzamku. 

 

Burmistrz wyjaśnił, Ŝe na poprzedniej sesji radni, po zapoznaniu się z treścią tego pisma 

zobowiązali go do złoŜenia wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy, jednak okazało się, 

Ŝe nie ma podstawy prawnej do takiego działania. 

 

9. Pismo z dnia 24.08.2011 r. od Pana Tomasza Salwach w sprawie zmiany przebiegu 

szlaków turystycznych w gminie Złoty Stok. 

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, Ŝe pismo to zostanie przesłane według właściwości do 

PTTK.   

 

−   Sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami, 

Radni otrzymali pisemne sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami. Rada Miejska 

przyjęła treść sprawozdania bez uwag. 

 

−   Ustosunkowanie się do wniosków radnych zgłoszonych na poprzedniej sesji. 

Radni otrzymali pisemną odpowiedź Burmistrza na wnioski złoŜone na poprzedniej sesji.  

 

−   Zapytania i wolne wnioski. 

J. Tichanowicz: 

- Kiedy będzie przeprowadzona Akcja Posesja? 

- Podziękować mieszkańcom za znalezienie pocisków w Błotnicy. 

- Wstawić kontenery na szkło przy ul. Gajowej. 

- Na Skalisku rozleciał się szałas. 

- Wystosować pismo do Lasów o remont mostków w lesie. 

- Brak informacji w mieście o ubikacji publicznej. 

- Odsłonić widok na Złotej ŚcieŜce na szyb. 

- Uporządkować parkingi przy szosie lądeckiej. 

- Dokończyć sklepienie na Wapienniku. 

- Zmienić podesty na basenie na RELUMAT 2000. 
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S. Braszka – we wrześniu 2010 miały być wykonane przepusty i poręcze koło Pana 

Górnickiego. 

 

Z. Śleziak: 

−  p. Szęszoł złoŜył podanie o pogłębienie koryta rzeki na odcinku ok. 0,5 km. Do dnia 

dzisiejszego nie otrzymał odpowiedzi. 

− Tablice informacyjne w Złotym Stoku są nieaktualne. 

 

A. Rapacz – naprawić wiatę na pięciu drogach oraz przy okazji konserwacji platformy 

widokowej pomalować wiatę. 

 

 Ad. 20: 

Spotkanie z Rejonowym Zarządem Gospodarki Wodnej. 

Przewodnicząca Rady zgłosiła przedstawicielom Zarządów Melioracji i Urządzeń Wodnych 

konieczność wykonania remontu murów oporowych na potoku Grunda (potok OŜarski).  Pan 

Marek Źródłowski - Kierownik Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej Nadzór 

w Kłodzku oznajmił, Ŝe remonty wykonywane są w miarę posiadanych środków. Niestety, co 

kilka lat występują powodzie, przez co prace skierowane są na usuwanie ich skutków, 

pozostałe remonty idą na dalszy plan. Zarząd musi jeszcze wykonać remonty murów 

oporowych w Mąkolnie po powodzi w 2009r. Na remonty bieŜące we wsiach: Chwalisław, 

Mąkolno i Laski Zarząd wydatkował kwoty między 60-80 tys. zł na wieś. JeŜeli w tym roku 

będą jeszcze jakieś fundusze, to zostaną przeznaczone na remont muru oporowego 

w Chwalisławiu i w Mąkolnie. 

 

W dyskusji udział wziął radny Z. Śleziak pytając, dlaczego po remoncie muru oporowego 

w Mąkolnie koło boiska, nie zamontowano barierek? M. śródłowski odpowiedział, 

Ŝe barierki naleŜą do ZDP. 

 

S. Braszka wnioskował o pogłębienie koryta rzeki na końcu wsi Mąkolno. M. Źródłowiski 

stwierdził, Ŝe widzi równieŜ koniczność odmulenia rzeki, jednak z przyczyn finansowych nie 

zostało to wykonane. 

 

R. Rosiński powiedział, Ŝe był projekt remontu rzeki w Laskach. Zapytał, dlaczego nie jest 

realizowany? M. Źródłowisk oznajmił, Ŝe nie zna takiego projektu. 



 21 

Na zapytanie K. Grzech, do kogo naleŜy remont podmytych mostów? M. Źródłowisk 

odpowiedział, Ŝe do właściciela drogi, jeśli most biegnie przez drogę, bądź do uŜytkownika 

mostu. 

 

K. Grzech zapytała, kto odpowiada za niezabezpieczone koryto rzeki obok prywatnych 

posesji? M. Źródłowski oznajmił, Ŝe Zarząd, takie przypadki mieszkańcy powinni 

indywidualnie zgłaszać do Zarządu. Następnie pracownicy, po wizji lokalnej, ustalają 

harmonogram najpilniejszych prac.  

 

K. Grzech zapytała, czy Zarząd Melioracji realizuje zadania współfinansowane z gminami? 

M. Źródłowisk powiedział, Ŝe porozumienia takie są moŜliwe, jednak ich zakres musi zostać 

ustalony z rocznym wyprzedzeniem.  

 

Na zapytanie R. Rosińskiego, czy Zarząd wykonuje kompleksowe remonty rzek, 

M. Źródłowisk odpowiedział, Ŝe bardzo rzadko i tylko etapami. 

 

R. Rosiński zapytał, czy na remont kaŜdej rzeki jest przyznany jakiś fundusz? M. Źródłowisk 

oznajmił, Ŝe środki są dzielone zgodnie z hierarchią potrzeb. 

 

R. Rosiński zapytał, co naleŜy zrobić, Ŝeby przyśpieszyć remont rzeki i nie czekać, 

aŜ sytuacja stanie się krytyczna? M. Źródłowisk oznajmił, Ŝe najlepiej jest nie dopuszczać do 

sytuacji krytycznych, poprzez np. wycinkę traw i krzewów. 

 

K. Grzech zapytała, czy w gestii Zarządu jest wycinka pochylonych nad rzekami drzew? 

M. Źródłowisk oznajmił, Ŝe tak. KaŜdy taki przypadek powinien być zgłoszony do Zarządu. 

Przez Zarząd usuwane są tylko trudne przypadki. MoŜna odkupić ścięte drzewo za kwotę 

12 zł/m
3
. 

 

Przybyły na posiedzenie Pan Stefan Mroczkowski - Kierownik Dolnośląskiego Zarządu 

Melioracji i Urządzeń Wodnych we Wrocławiu oddział Świdnica oznajmił, Ŝe na terenie 

gminy Złoty Stok zarządzają 3 ciekami wodnymi: Biała Woda, Pusta i Świda, co ogólnie 

stanowi 12 km rzek. W 2008 r. udroŜniono Pustę nam odcinku 1,2 km, w   2009 r. usunięto 

zator, w 2010 r. dokonane były prace remontowe na dwóch ciekach: Pusta i Świda. 
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Na zapytanie A. Rapacza, jakie są plany remontowe na przyszły rok? M. Źródłowisk 

odpowiedział, Ŝe remont muru oporowego w Chwalisławiu, odmulenie rzeki w Mąkolnie 

i w Laskach mniej więcej w połowie wsi. S. Mroczkowski oznajmił, Ŝe zamierzają wykonać 

wał przeciwpowodziowy. 

 

 

Ad. 21: 

Zamknięcie obrad. 

 

 W związku z wyczerpaniem się spraw Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złotym 

Stoku zamknęła o godz. 16: 00 X sesję Rady Miejskiej. 

 

 

Protokołowała: Weronika Gołdyn 

 


